
 

Ejendommen Hinnedrupvej 5 er på ca. 30 ha. Vi dyrker arealerne med kornafgrøder, som bliver gødet og 
sprøjtet efter god landmandsmæssig praksis.   

Ca. 25 af de 30 ha vil blive berørt af Indsatsplan Storaarhus forbud mod at anvende sprøjtemidler. Derfor 
kan vi ikke avle det vi plejer at avle. Min maskinpark vil heller ikke være noget værd og det vil kræve en stor 
investering i maskiner til mekanisk ukrudtsbekæmpelse.  

Det vil ikke være en mulighed for os at forpagte arealerne ud. De erfaringer der er gjort på Vilhelmsborg 
med hensyn til sprøjtefri drift af arealerne skræmmer. Det samme gør de andre erfaringer i området med 
sprøjtefri drift af Aarhus Kommunes jord. Vi kender ingen positive erfaringer med at dyrke jorden uden 
brug af sprøjtemidler.  

Et forbud mod brug af sprøjtemidler vil gøre vores ejendom usælgelig, da ingen naboer vil være 
interesseret i at investere i jord, der skal dyrkes uden brug af sprøjtemidler. 

Vi har svært ved at forstå, at det netop er brugen af sprøjtemidler på vores arealer, der påvirker 
grundvandets indhold af sprøjtemiddel-rester.  

Det er også svært at acceptere, at vi bliver stavnsbundne til ikke at måtte bruge sprøjtemidler i al fremtid – 
for det er da ikke til at vide om fremtidens sprøjtemidler overhovedet ikke vil kunne findes i grundvandet. 


